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Epileptiska krampanfall - vad är det?
Hjärnan är uppbyggd av miljarder nervceller som kommunicerar med varandra 
genom kemiska och elektriska signaler. En nervcell kan ha flera tusen förbindel-
ser med andra nervceller, vilket gör att information mycket effektivt kan förmed-
las inom hjärnan. 

Ett epileptiskt krampanfall utlöses när nervcellerna i hjärnan får en onormal  
elektrisk aktivitet där regleringen av nervcellernas aktivitet inte fungerar normalt.

De epileptiska krampanfallen kan se olika ut; exempelvis kan djuret få små 
tecken som ryckningar i läppen på ena sidan, övergående muskelstelhet i en eller 
flera kroppsdelar eller falla omkull och sparka omkring sig. 

Epileptiska krampanfall är inte en sjukdom i sig utan ett symtom på många olika 
sjukdomar i hjärnan. Om ett djur haft minst två epileptiska krampanfall med mer 
än 24 timmars mellanrum, klassificeras detta som epilepsi. De flesta djur som 
debuterar med epilepsi i en ålder mellan 6 månader och 6 år har så kallad idiopa-
tisk epilepsi. Djur med idiopatisk epilepsi beter sig helt normalt mellan krampan-
fallen. Vid denna form av epilepsi går det inte att fastställa någon bakomliggande 
orsak. 

Strukturell epilepsi innebär att det finns en bakomliggande sjukdom eller skada 
i hjärnan som leder till att djuret får epileptiska krampanfall. Det kan till exem-
pel vara ett trauma mot huvudet, hjärntumör/-er eller en stroke. Djur kan också 
drabbas av reaktiva krampanfall då hjärnan påverkas av sjukdomar i andra organ, 
exempelvis levern eller bukspottkörteln.  

I den här skriften har vi samlat information för dig med en hund eller katt som 
drabbats av krampanfall. Välkommen att kontakta oss om du har frågor eller vill 
boka en tid till AniCura Djursjukhuset Albanos neurologimottagning.

Idiopatisk epilepsi är en förhållandevis 
vanlig sjukdom som drabbar både hundar 
och katter.  Sjukdomen är oftast livslång 
men de flesta fall hos hund och katt är 
behandlingsbara och drabbade djur kan 
därmed leva ett långt och bra liv 
trots sin sjukdom.



Vad gör jag om min hund eller katt 
får ett epileptiskt krampanfall?
Det är ofta traumatiskt och stressande för dig som djurägare när ditt djur får 
ett epileptiskt krampanfall. 

•	 Försök hålla dig så lugn som möjligt, de flesta epileptiforma krampanfall  
	 går över av sig själv inom ett par minuter. 

•	 Släck ner och dämpa ljudnivån i rummet så gott det går. Lyft bort saker 	
	 som djuret kan skada sig på.

•	 Rör inte djuret under krampanfallet. Var speciellt försiktig med att kom-	
	 ma i närheten av munnen då risk föreligger att djuret ofrivilligt biter dig. 

•	 Var försiktig vid närkontakt med djuret efter det epileptiska kramp- 
	 anfallet. 

Många individer blir trötta, oroliga och förvirrade efter ett epileptiskt kram-
panfall. Övergående blindhet kan också förekomma. En del individer kan 
uppträda aggressivt den närmaste tiden efter anfallet och inte känna igen sina 
djurägare. 

Tidsperioden då djuret inte beter sig normalt efter det epileptiska krampanfal-
let kan pågå i 24 timmar eller till och med längre i ovanliga fall. .

När ska jag söka vård om min hund 
eller katt får epileptiska krampanfall?
•	 Om djuret fått ett krampanfall som gått över och hen verkar normal igen 	
	 – ring djursjukhuset och boka en tid till neurologimottagningen. 

•	 Om djuret får upprepade epileptiska anfall under ett dygn ska vård sökas 	
	 akut. 

•	 Om djuret får ett epileptiskt krampanfall som inte går över på 5 minuter 	
	 ska vård sökas akut.

Vad händer vid veterinärbesöket?
Eftersom sannolikheten är liten att ditt djur får ett anfall under veterinärbesöket 
är det alltid bra om du som djurägare kan lämna en detaljerad beskrivning av 
anfallets utseende. Vilka kroppsdelar var involverade, förekom det någon ökad 
salivering, kräkning, urin eller avföring?

Viktiga detaljer för dig att i möjligaste mån redogöra för är datum och klockslag 
för händelsen, hur länge krampanfallet pågick, om det inträffade i en speciell 
situation samt hur djuret mådde innan och efter krampanfallet. 

Om du har möjlighet att filma anfallet med en mobiltelefon är det till stor hjälp. 
Med ovan angiven information kan veterinären lättare bedöma/avgöra om de 
anfall du sett är av epileptisk karaktär eller om anfallen mer sannolikt beror på 
sjukdom utanför hjärnan. 

Därefter genomförs en klinisk och neurologisk undersökning av ditt djur. I många 
fall tas ett blodprov för att bland annat kontrollera lever- och njurfunktion samt 
utesluta tecken på infektion eller lågt blodsocker. De inledande blodproverna ger 
även information av betydelse inför om patienten ska medicineras mot sina epi-
leptiska krampanfall. Ditt djur bör därför vara fastande 12 timmar inför besöket. 

Den kliniska undersökningen kan behöva kompletteras med olika former av 
bilddiagnostik – magnetkameraundersökning (MRT) eller i vissa fall datortomo-
grafiundersökning (DT) av djurets hjärna. I många fall rekommenderas även ett 
hjärn- och ryggmärgsvätskeprov (CSF). 



Behandling eller inte?
Efter att du som djurägare fått en sannolik diagnos för ditt djur, diskuteras om 
behandling mot de epileptiska krampanfallen ska sättas in eller inte. Läkemedel 
som ges vid epilepsi botar inte, utan syftar till att minska krampanfallens frek-
vens och omfattning. För de flesta djur hjälper medicinering men ungefär 25 % 
av patienterna med idiopatisk epilepsi svarar inte tillfredsställande på behand-
ling mot krampanfallen. 

Medicineringen är vanligen livslång. Besvärande biverkningar i form av trötthet/
överaktivitet och eventuell vinglighet avtar i de flesta fall inom två till tre veckor 
efter insatt behandling. Ökad hunger och törst är vanliga biverkningar som 
oftast kvarstår, vilket kan innebära ett ökat behov av rastning. Medicinen kan i 
vissa fall påverka lever- och/eller blodvärden.

Viktigt att komma ihåg: 

•	 Målet med medicineringen är att minska antalet krampanfall och göra 	

	 dem lindrigare.

•	 Biverkningar kan tillkomma under tid. 

•	 Korrigering av medicindos skall alltid göras i samråd med veterinär. 

•	 Eventuell nedtrappning/ utsättande av medicinen skall alltid göras i 
	 samråd med veterinär.

•	 Kontakta din veterinär vid frågor eller om något oväntat inträffar.

Välkommen 
till Neurologimottagningen!

Återbesök
Fyra veckor efter insatt behandling rekommenderar vi ett första återbesök för 
uppföljning av behandlingseffekt, eventuella biverkningar och blodprov. 

Nästkommande återbesök sker vanligtvis tre till sex månader senare. Om allt ser 
bra ut rekommenderas därefter återbesök var sjätte till 12:e månad. 

Om anfallen ändrar karaktär eller inträffar oftare än vanligt bör ditt djur komma 
på återbesök tidigare.



AniCura Djursjukhuset Albano
Neurologimottagningen, Epilepsicentrum
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